

<p style="text-align: center;">Elektron shaklda xizmatlar ko'rsatuvchi xorijiy kompaniyalarni ro'yxatga olish va soliqa tortish tartibi bo'yicha axborot xati</p> <p>O'zbekiston Respublikasi Istiqbolli loyihalar milliy agentligi va Soliq qo'mitasi, elektron shaklda xizmatlar ko'rsatuvchi (shu jumladan, striming xizmatlari) xorijiy kompaniyalarga O'zbekiston Respublikasi qonunchiligini qo'llash bo'yicha kelib tushayotgan murojaatlar bo'yicha quyidagilarni ma'lum qiladi.</p> <p>O'zbekiston Respublikasi Vazirlar Mahkamasining 2024-yil 26-dekabrdagi "O'zbekiston Respublikasida elektron tijorat sohasini yanada rivojlantirish chora-tadbirlari to'g'risida"gi 885-son qarorining (keyingi o'rinlarda – VMQ-885-son) 3-bandiga muvofiq, 2025-yil 1-iyuldan boshlab elektron tijorat operatorlari faoliyatini xabardor qilish tartibi asosida amalga oshirish tartibi joriy etildi.</p> <p>Mazkur tartib O'zbekiston Respublikasi hududida elektron tijorat operatorlari faoliyatini amalga oshiruvchi tadbirkorlik subyektlariga nisbatan qo'llaniladi.</p> <p>Shu tariqa, VMQ-885-son talablari boshqa mamlakatlar hududidan elektron shaklda xizmatlar ko'rsatuvchi (shu jumladan, striming platformalari) elektron xizmatlar yetkazib beruvchilari faoliyatiga tatbiq etilmaydi.</p>	<p style="text-align: center;">Clarification regarding the procedure for registration and taxation of foreign companies providing electronic services</p> <p>National agency for prospective projects and the Tax committee of the Republic of Uzbekistan, due to received inquiries regarding the application of the legislation of the Republic of Uzbekistan to foreign companies – providing electronic services (including streaming services), state the following.</p> <p>In accordance with paragraph 3 of the Resolution of the Cabinet of Ministers of the Republic of Uzbekistan dated December 26, 2024, No. 885 "On measures for further development of the electronic commerce sphere in the Republic of Uzbekistan" (hereinafter – RCM No. 885), starting July 1, 2025 a notification-based procedure for the activities of e-commerce operators is introduced.</p> <p>Above mentioned procedure applies to legal entities operating as e-commerce operators within the territory of the Republic of Uzbekistan.</p> <p>Thus, the requirements of RCM No. 885 do not apply to the activities of electronic service providers (including streaming platforms) providing electronic services from the territory of other states.</p>	<p style="text-align: center;">Разъяснение касательно порядка регистрации и налогообложения иностранных компаний, оказывающих электронные услуги</p> <p>Национальное агентство перспективных проектов и Налоговый комитет Республики Узбекистан, в связи с поступающими обращениями относительно применения законодательства Республики Узбекистан в отношении иностранных компаний, предоставляющих услуги в электронной форме (в том числе стриминговые сервисы), сообщают следующее.</p> <p>В соответствии с пунктом 3 постановления Кабинета Министров Республики Узбекистан от 26 декабря 2024 года № 885 «О мерах по дальнейшему развитию сферы электронной коммерции в Республике Узбекистан» (далее – ПКМ №885) с 1 июля 2025 года введен уведомительный порядок осуществления деятельности операторов электронной коммерции.</p> <p>Указанный порядок применяется к субъектам предпринимательства, осуществляющим деятельность операторов электронной коммерции на территории Республики Узбекистан.</p> <p>Таким образом, требования ПКМ №885 не распространяется на деятельность поставщиков электронных услуг (включая стриминговые платформы),</p>
--	--	--

<p>Shu bilan birga, chet el davlatlari hududidan Internet tarmogʻi orqali jismoniy shaxslarga elektron shaklda xizmatlar koʻrsatuvchi xorijiy yuridik shaxslarning faoliyati Oʻzbekiston Respublikasi Soliq kodeksi (keyingi oʻrinlarda – SK) qoidalari bilan tartibga solinadi.</p> <p>Shu tariqa, SKning 278 va 279-moddalariga muvofiq, mazkur chet el yuridik shaxslari Oʻzbekiston Respublikasida qoʻshilgan qiymat soligʻi (keyingi oʻrinlarda – QQS) toʻlovchilari sifatida qaraladi va belgilangan tartibda Oʻzbekiston Respublikasi soliq organlarida hisobga qoʻyilishi lozim.</p> <p>Hisobga qoʻyish soliq organlarining maxsus elektron servisi orqali soddalashtirilgan tartibda amalga oshiriladi va elektron shaklda xizmatlar koʻrsatuvchi xorijiy yetkazib beruvchining soliq roʻyxatidan oʻtishini anglatadi.</p> <p>Bunday tartib xorijiy kompaniyani Oʻzbekiston Respublikasi hududida yuridik shaxs yoki tadbirkorlik subyektini sifatida roʻyxatdan oʻtkazish hisoblanmaydi.</p> <p>Xorijiy vositachilar orqali elektron shaklda xizmatlar koʻrsatilganda, QQSni hisoblab chiqarish va toʻlash majburiyatlari ushbu vositachilar tomonidan amalga oshiriladi. Bunday hollarda, Oʻzbekiston Respublikasi soliq organlarida ushbu vositachi hisobga qoʻyilishi lozim.</p>	<p>Meanwhile, the activities of foreign legal entities providing electronic services to individuals via the Internet from the territory of foreign states are regulated by the provisions of the Tax Code of the Republic of Uzbekistan (hereinafter – the TC).</p> <p>Accordingly, pursuant to Articles 278 and 279 of the TC, the aforementioned foreign legal entities are considered value-added tax (hereinafter – VAT) payers in the Republic of Uzbekistan and are subject to registration with the tax authorities of the Republic of Uzbekistan in the established manner.</p> <p>Registration is carried out in a simplified manner through a special electronic service provided by the tax authorities and constitutes tax registration of a foreign provider of electronic services.</p> <p>Such a procedure does not constitute the registration of a foreign company as a legal entity or a business entity within the territory of the Republic of Uzbekistan.</p> <p>When electronic services are provided through foreign intermediaries, the obligations for calculating and paying VAT are fulfilled by such intermediaries. In this case, the intermediary is subject to registration with the tax authorities of the Republic of Uzbekistan.</p>	<p>предоставляющих электронные услуги с территории других стран.</p> <p>При этом деятельность иностранных юридических лиц, оказывающих физическим лицам услуги в электронной форме через сеть Интернет с территории иностранных государств, регулируется положениями Налогового кодекса Республики Узбекистан (далее – НК).</p> <p>Так, в соответствии со статьями 278 и 279 НК указанные иностранные юридические лица рассматриваются в Республике Узбекистан в качестве плательщиков налога на добавленную стоимость (далее – НДС) и, в установленном порядке, подлежат постановке на учет в налоговых органах Республики Узбекистан.</p> <p>Постановка на учет осуществляется в упрощенном порядке посредством специального электронного сервиса налоговых органов и представляет собой налоговую регистрацию иностранного поставщика электронных услуг.</p> <p>Такая процедура не является регистрацией иностранной компании в качестве юридического лица или субъекта предпринимательства на территории Республики Узбекистан.</p> <p>При оказании электронных услуг через иностранных посредников обязанности по исчислению и уплате НДС исполняются такими посредниками. В этом случае постановка на учет в налоговых органах Республики Узбекистан подлежит посредник.</p>
---	--	--

<p>Xorijiy yuridik shaxslar tomonidan ko'rsatilganda O'zbekiston Respublikasida QQS to'lovchisi deb e'tirof etiladigan elektron shakldagi xizmatlar ro'yxati SKning 282-moddasi bilan belgilangan. Bunday xizmatlarga jumlasiga, masalan, quyidagilar kiradi:</p> <ul style="list-style-type: none"> • dasturiy ta'minotdan (shu jumladan o'yinlardan), ma'lumotlar bazalaridan foydalanish huquqini berish va ularni yangilash; • elektron kitoblar, musiqa asarlari, audiovizual kontentdan masofaviy foydalanish imkoniyatini taqdim etish (streaming xizmatlari); • Internet tarmog'ida reklama xizmatlarini ko'rsatish, shuningdek, reklama maydonlarini taqdim etish; • sotuvchilar va xaridorlar o'rtasida bitimlarni tashkil etish uchun elektron savdo platformalari (marketpleyslar) xizmatlarini ko'rsatish; • xosting xizmatlari, domen nomlarini taqdim etish, ma'lumotlarni bulutli texnologiyalar yordamida saqlash va qayta ishlash; <p>qidiruv tizimlaridan foydalanish imkoniyatini berish, saytlar statistikasini yuritish va boshqa avtomatlashtirilgan raqamli xizmatlar.</p> <ul style="list-style-type: none"> • 	<p>The list of electronic services for the provision of which foreign legal entities are recognized as VAT payers in the Republic of Uzbekistan is established by Article 282 of the TC. Such services, for example, include:</p> <ul style="list-style-type: none"> • granting rights to use software (including games), databases, and their updates; • providing remote access to e-books, musical works, and audiovisual content (streaming services); • providing advertising services on the Internet, as well as providing advertising spaces; • providing services of electronic trading platforms (marketplaces) to facilitate transactions between sellers and buyers; • hosting services, provision of domain names, cloud storage, and data processing; • providing access to search engines, maintaining website statistics, and other automated digital services. 	<p>Перечень электронных услуг, при оказании которых иностранные юридические лица признаются плательщиками НДС в Республике Узбекистан, установлен статьей 282 НК. К таким услугам, например, относятся:</p> <ul style="list-style-type: none"> • предоставление прав на использование программного обеспечения (включая игры), баз данных и их обновлений; • предоставление удаленного доступа к электронным книгам, музыкальным произведениям, аудиовизуальному контенту (стриминговые сервисы); • оказание рекламных услуг в сети Интернет, а также предоставление рекламных площадей; • предоставление услуг электронных торговых платформ (маркетплейсов) для организации сделок между продавцами и покупателями; • услуги хостинга, предоставление доменных имен, облачное хранение и обработка информации; • предоставление доступа к поисковым системам, ведение статистики сайтов и иные автоматизированные цифровые услуги.
---	---	--